
 

 

 

 

 

Om honorering af medlemmer af Det Etiske Råd 
 

Kære Jane Heitmann 

 

Tak for dit brev, hvor du på vegne af Udvalget vedrørende Det Etiske Råd spørger om 

min holdning til en honorering af Det Etiske Råds medlemmer, og om jeg kan foreslå 

en model for eventuel honorering. 

 

Indledningsvist vil jeg gerne slå fast, at jeg påskønner den meget store indsats, som 

medlemmerne af Det Etiske Råd lægger i rådets arbejde.  

 

Rådets udtalelser og redegørelser udgør et væsentligt og kvalificeret bidrag for os 

som politiske beslutningstagere såvel som for den brede offentlighed. 

  

Jeg er opmærksom på, at det kræver en personlig indsats at deltage i rådets arbejde 

med deltagelse i rådsmøder, arbejdsgruppemøder, konferencer m.v. Det har 

imidlertid oprindeligt være intentionen fra lovgivers side, at det mandat, som 

medlemmer af Det Etiske Råd, er givet i forbindelse med beskikkelsen som medlem af 

rådet, har skullet udøves ulønnet. 

 

Den opgave og det hverv, som medlemmerne har valgt at påtage sig for at bidrage til 

arbejdet med afklaringen af en række forskellige etiske spørgsmål og dilemmaer af 

samfundsmæssig betydning, har således traditionelt set været ulønnet.  

 

Det er min opfattelse, at det er et fornuftigt udgangspunkt, at arbejdet i rådet er 

ulønnet, og det finder jeg derfor ikke anledning til at ændre på. 

  

Med venlig hilsen  

 

 

 

Magnus Heunicke 

Folketinget Udvalget vedrørende Det Etiske Råd 
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